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Lukács evangéliuma 20. rész 1-2. verse: „Történt az egyik napon, amikor a templomban tanította a népet, és 

hirdette az evangéliumot, hogy odaléptek a főpapok és az írástudók a vénekkel együtt, és megkérdezték tőle: 

Mondd meg nekünk, milyen hatalommal cselekszed ezeket, vagy ki adta neked ezt a hatalmat?” 
 

Kedves Testvéreim! 
 

A főpapok, az írástudók és a vének tulajdonképpen olyan kérdést feszegetnek, ami mindnyájunkat érint és 

érdekel. Ez a hatalom kérdése. Kinek milyen hatalma van, mi felett van hatalma, és az honnan ered? Érezzük, 

hogy komolyan érint bennünket, mert most inkább azt érezzük, hogy nincsen hatalmunk. Nem tudunk befolyá-

solni semmit. Nem tudjuk megállítani a vírus terjedését, csak lassítani. Nem tudjuk úgy élni az életet, mint tettük 

eddig, csak időszakosan, csak visszafogottan, ahogyan engedik, ahogyan lehet. 

Reményik Sándornak van egy verse, amely ezt a címet viseli, „Ahogy lehet”. Ezt pedig mostani élethelyze-

tünkre nézve, az irányításunk, a hatalmunk teljes kudarcát megélve mondhatjuk mi is. „Fogcsikorgató türelem-

mel, | Összeszorított szájjal - | Krisztus-követő bús próbálkozással, | Majd daccal, lobbanóval, | Fojtott igével és 

visszanyelt szóval, | Tenyérrel, mely sima örökké, | Csak a zsebben szorul ököllé - | Keserű, tehetetlen nevetéssel 

| Békülve meg akármi rendeléssel - | Nem csodálkozva már - és csodálkozva mégis, | Hogy rajtunk ez is, az is 

megesett: | Hordozzuk, testvéreim, ezt a hordhatatlan, | Kínszenvedést virágzó életet. | Ahogy lehet... || (…) Test-

vérem, korcs hős, alkuvások hőse, | Félbenmarad, megmásul mondatod? | Egy szikra talán mégis zengve pattan | 

Lángörvényből, mely benned kavarog. | Dagadnak benned árvizes erők, | Zúdulna niagarás zuhatag: | Elégedj 

meg, ha megtöltesz belőle | Kristálytiszta vízzel egy poharat. | Visszaszorítnak, hátrább, egyre hátrább, | És amit 

hagynak, egyre kevesebb: | Hát vesd meg lábad ott, ahol megállhatsz, | S azt mentsd, azt a talpalatnyi helyet, | 

Szikrát a tűzből, cseppet a folyóból, | A töredéket eltört mondatodból, | Minden megmaradt árva keveset: | Ahogy 

lehet...” 

Kedves Testvéreim! Ebben az irányításvesztett, vagy hadd mondjam így, hogy hatalomvesztett élethelyzetben 

különösen fontos nekünk is feltennünk a kérdést. Milyen hatalommal cselekszik Jézus? Hiszen amikor az írástu-

dók, a főpapok, a vének odamennek, akkor érzik, hogy itt valami rendkívüli hatalommal állnak szemben. Valami 

olyannal, amit nem irányíthatnak, amit nem folyásolhatnak be. Olyan hatalom jelenik itt meg, ami felettük áll. 

Ezért kíváncsiak. Honnan van ez a hatalom? Itt van ez a vándortanító, akit Jézusnak neveznek, óriási tömeg 

követi, hozsánnázva ágakat tesznek elé, és úgy fogadják, mint valami királyt. Honnan van ez a hatalom? Aztán 

bemegy a templomba és azt megtisztítja attól, ami nem oda való, és azt mondja, hogy az az imádság háza, az ott 

lévők pedig rablók barlangjává tették. Honnan van ez a hatalom? Betegeket gyógyít, csodákat tesz, erővel tanít, 

úgy, hogy mindenki őt követi. Honnan van ez a hatalom? Hogyan lehetséges, hogy ez a tanító, ez a Jézus fölöttük 

áll? 

A kérdést talán mi is feltesszük. Olvassuk az evangélium történeteit. Látjuk, hogy mennyi csodálatos dolog 

történt ott. Betegek gyógyultak meg, emberek adták át az életüket Istennek. Hol van most ez a hatalom? Hogy-

hogy nem cselekszik? Miért nem változtat meg mindent, miért nem tesz úgy, ahogyan az nekünk jó, miért nem 

lép úgy, ahogyan az szerintünk jó? 

A felolvasott történet azonban egyértelművé teszi, hogy egyáltalán nem mindegy, hogyan közeledünk ehhez 

a hatalomhoz. Számonkérő módon, mint ahogyan azt tették a főpapok, kételkedve, mint ahogyan azt tették na-

gyon sokan az ott élők közül, vagy őszintén, elfogadva, hogy ez tőlünk független hatalom. „Mondd meg nekünk, 

Jézus, milyen hatalommal cselekszed ezeket”? 

Milyen hatalma volt Jézusnak? Miket tett? Mire terjedt ki a fennhatósága? Jézus erővel és hatalommal tanított. 

Amikor elmondta a példázatait, a gondolatait, vagy éppen a bűnre rámutató feddéseit, akkor elcsodálkoztak, mert 

úgy tanított, mint akinek hatalma van. Elmondhatjuk, hogy az evangéliumi történetekben Jézus hatalommal gyó-

gyított. Az elmúlt heti podcast beszélgetésben Balázs egyik hithőse a kapernaumi százados volt. Ő mondta el 

Jézusnak, hogy „én is hatalom alatt álló ember vagyok, nekem is vannak alárendelt katonáim. És ha azt mondom 

az egyiknek: Menj el! – akkor elmegy, és a másiknak: Gyere ide! – akkor idejön, vagy ha szólok a szolgámnak: 

Tedd meg ezt! – akkor megteszi.” (Máté evangéliuma 8. rész 9. vers) Éppen ezért Jézusnak nem is kell elmennie 

a házába, hogy meggyógyuljon a szolgája. Hatalma van a betegségek fölött, úgy, hogy nem is kell jelen lennie a 

gyógyításhoz. 

De folytassuk csak tovább mindezt. Milyen Jézus hatalma? Olyan, amelyik képes bűnöket megbocsátani. Ami-

kor egy alkalommal Jézus elé odaengednek a tetőn keresztül egy bénát, akkor azt mondta neki, hogy „megbo-

csáttattak a te bűneid”. A körülötte lévők zúgolódtak, és azt mondták, hogy ember nem bocsáthat meg bűnöket, 

csak Isten. Jézus pedig így szólt hozzájuk: „De azért, hogy megtudjátok, az Emberfiának van hatalma bűnöket 
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megbocsátani a földön – ekkor ezt mondta a bénának: Kelj fel, vedd az ágyadat, és menj haza!” (Máté evangéli-

uma 9. rész 6. verse) 

Milyen ez a hatalom? Olyan, amelyik az egész világra kiterjed. A jól ismert mondatot talán fejből tudjuk is, 

ami minden egyes keresztelő alkalmával el szokott hangozni: „Nekem adatott minden hatalom mennyen és föl-

dön”. (Máté evangéliuma 28. rész 18. verse) Krisztus Urunk ezt a hatalmát pedig azért kapta meg, hogy minden-

kinek örök életet adjon. Amikor a főpapok, az írástudók és a vének feltették a kérdést, hogy milyen hatalommal 

cselekedett Jézus, akkor ott volt a hátterében ez a tudás. Jézusnak van hatalma tanítani, gyógyítani, bűnöket meg-

bocsátani és örök életet adni. 

Akkor most hogyan is van ez? Vége van ennek a hatalomnak, hiszen egy aprócska kis vírus is legyőzte? Mit 

mondunk mi keresztyén emberek? Krisztus hatalmának vége? Azt hiszem, hogy soha nem volt olyan fontos, hogy 

hitvallást tegyünk, hogy elmondjuk minél többeknek: a mi Urunk hatalma ugyanolyan, mint korábban volt. Meg-

ismétlem, hogy rögzüljön bennünk: a mi Urunk hatalma ugyanolyan, mint korábban volt. Hogyha Ő nem fékezné 

az indulatokat, a gyűlöletet, vagy éppen a vírusnak az erejét is, akkor már régen elpusztult volna ez az embervilág. 

Krisztus azonban cselekszik, sokszor láthatatlanul, számunkra észrevétlenül, de mégis erővel és hatalommal. 

Most, ebben a felfordult világban is van hatalma tanítani. Tanít, hogy meglássuk mennyire fontos a jelen 

helyzetben az, hogy tanuljunk. Tanuljuk meg, mit is jelent a krisztusi élet. Jelenti azt az alázatot, hogy elfogadjuk 

a figyelmeztetést. Elfogadjuk azt az intést, hogy nem mehet úgy tovább az életünk, mint eddig ment. Nem tehe-

tünk meg mindent ugyanúgy, mint eddig tettük. Van, amit meg kell tennünk Isten teremtett világáért. Van, amit 

meg kell tennünk krisztusi szeretetből egymásért. Nem azért nem fogyasztok, nem azért nem élek dolgokkal, 

mert nem tehetem meg, hanem azért nem, mert felelős vagyok másokért, és a ránk bízott világért. Krisztus hata-

lommal tanít. A jelen élethelyzetünkön keresztül. A bezártságunkon keresztül. Megmutatja, hogy lehet úgy is 

teljes életet élni, hogy nagyon sok mindenről le kellett mondani. Ettől pedig nem lett kevesebb az életünk. Ke-

ressük hát minden napon azt, ami lényeges, ami igazán fontos, ami összeköt bennünket a mi Urunkkal! 

Krisztus hatalommal gyógyít. Akkor is, hogyha nem mindenki gyógyul meg, aki beteg. Akkor is, hogyha az 

elmondott imádságaink ellenére is terjed a vírus. Nem ezen múlik Jézus hatalma. Hanem azon, hogy sokan em-

berileg elképzelhetetlen helyzetben gyógyulnak meg, hosszú éveket élnek még akkor is, amikor az orvosok azt 

mondták, hogy csak pár hónapjuk van hátra. Krisztus hatalma nem múlt el ezen a téren sem. 

Van egy régi ismerősünk, akinek az orvosok megmondták, hogy neki soha, semmilyen körülmények között 

nem lehet gyermeke. Több műtétje volt, olyan összenövésekkel él, ami fizikailag, biológiailag kizárta a gyermek 

kihordását. 7 hónappal ezelőtt azonban hírül adta, hogy gyermeket vár. Minden emberi számítással, minden or-

vosi tudással szemben Isten megajándékozta őt valami különlegessel. Jézus hatalma ma is gyógyító hatalom. 

Megváltónk hatalommal bocsátja meg a bűnöket. Mindazt, amit most elé hozunk. Azokat, amik ebben a hely-

zetben nyilvánvalóvá váltak. Amik a családunkkal együtt töltött időben kiderültek. Ahogyan végig gondoltuk az 

életünket, és rájöttünk sok-sok tévedésünkre. Kimondjuk, mert ki kell mondanunk, hogy nem tudtuk kellő szere-

tettel és türelemmel körülvenni a legszűkebb családtagjainkat sem. A gyermekeinket, a házastársunkat, a szüle-

inket, a testvéreinket. Kimondjuk, mert ki kell mondanunk, hogy az időnket nagyon sok minden haszontalanra is 

elfecséreltük. Mennyi percet, órát, vagy akár napot is töltöttünk olyan tevékenyéggel, amire igazából nincsen 

szükségünk. Kimondjuk, mert ki kell mondanunk, hogy milyen kevés időnk maradt Istennek. Odavetettünk né-

hány percecskét, ami éppen nem hiányzott máshonnan. Odavetettünk egy-két gyülekezeti alkalmon való részvé-

telt, és azt mondtuk, ezzel minden rendben van. Odadobtuk neki az erőnk maradékát, meg az időnk maradékát, a 

tudásunk maradékát, a pénzünk maradékát, mindazt, amire már nem volt szükségünk. Úgy éltünk, mintha a Krisz-

tus követésünk csak hobbi lenne. Csakhogy nem jutott eszünkbe Istennek szánni az egész életünket. Mindent. 

Nem csak a maradékot, nem csak a fölöslegeset. Mindent. Valljuk meg Jézusnak bűneinket, és neki van hatalma 

mindent megbocsátani. A titkos bűneinket, a soha ki nem mondott bűneinket, a lelkünk legmélyét terhelőket is. 

Hatalmas bűnbocsátó a mi Megváltónk. 

Ugyanakkor, Akiben hiszünk, a mi Urunk Jézusnak hatalma van minden felett. A mennyen és a földön. A 

világ jelenlegi állapota felett is. A megkezdődött rossz folyamatok felett is. Azoknak az élete felett is, akik a 

munkájukat veszítik el, akik szerettüket veszítik el, akik betegségbe kerülnek, akik kórházban vannak, akik szen-

vednek. Azoknak az élete felett is, akik most mindent kilátástalannak látnak. Krisztus Úr minden felett. 

Kedves Testvéreim! Csak egy kérdés. Milyen hatalommal cselekszik, a mi Urunk Jézus? Korlátozott hatalom-

mal, mert nem mindenütt jelenik meg a benne való hit? Korlátozott hatalommal, mert nem minden jó ebben a 

világban? Vagy kimerjük mondani teljes hittel, hogy teljes hatalommal, ami az egész világra kiterjed! Teljes 

hatalommal, ami tanít, gyógyít és bűnöket bocsát meg! Hiszed-e ezt? 

Ámen! 


